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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 7/2012 
Caràcter: ordinària 
Data: 7 de novembre 2012 
Horari: 19.35 h a 21.45 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Long 
 
 
Assistents 
 
Ramón Burgués Salse, president 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Eva Prat Vila, representant de PP (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 

Altres assistents: 
 

Jordi Ferrer Perarnau, cap de serveis Econòmics 
Ramon Burgués Salse, regidor d’Economia i Recursos Humans 
Joan Jordan Domènech, caporal de la Policia Municipal 
Eva Vives Abellà, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
 

Excusen l’absència: 
 

Joan Manau Valor, regidor de la llista més votada de la ciutat 
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Santi Horcas Villagordo, vocal del PSC 
Xavier Paradell Boladeras, vocal del PSC 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Encarnación Ramos Sánchez, vocal dels centres d’atenció primària 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Projecció d’un vídeo explicatiu de la Policia Municipal. 
3. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2013. 
4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal. 
5. Informació dels representats en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president d’aquest ple del dia 7 de 
novembre, el senyor Ramón Burgués, declara oberta la sessió i disculpa l’absència del 
president del Consell del Districte 4, el Sr. Francisco Bustos Garrido. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El senyor Ramon Burgués, regidor d’Economia i Recursos Humans obre la sessió i 
dóna la benvinguda als assistents.  
 
Disculpa l’absència del president del Consell del districte 4, el Sr. Fancisco Bustos, per 
raons organitzatives.  
 
A continuació s’aprova l’acta per unanimitat dels assistents, per votació ordinària. 
 

 
2. Projecció d’un vídeo explicatiu de la Policia Municipal 

 
El Sr. Ramon Burgués exposa que els ciutadans tenim la sensació que la Policia 
municipal no hi és mai i cal dir que sí que hi és. A més, assenyala que és una de les 
partides pressupostàries més importants. 
 
A continuació es projectarà un vídeo, elaborat per l’agent Galindo, on es podrà veure 
un reflex de les diferents actuacions diàries que realitza la Policia municipal en la 
nostra ciutat.  
En ells s’expliquen els sis sentits que té la Policia municipal: 
 

• Escoltar i comprendre totes les demandes dels ciutadans.  
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• Observar i vigilar la ciutat per descobrir les mancances i problemàtiques. 
• Recerca de vies de solució i necessitats del nostre entorn. 
• Garantia de tracte equitatiu. 
• El servei implica esforços per poder ajudar els ciutadans/es. 
• El sisè sentit, que és la suma de tots els sentits, i a més una manera de ser, 

una manera de viure. L’objectiu de la policia municipal és atendre’t i la seva 
missió, cuidar-te. 

 
El Sr. Ramon Burgués aprofita l’ocasió per felicitar tota la Policia municipal i assenyala 
que, malgrat que són moltes vegades invisibles, ens ajuden a tenir una millor ciutat i 
millorar la convivència. 
 
Un cop visualitzat el vídeo, el Sr. Ramon Burgués presenta i li dóna la benvinguda a la 
Sra. Eva Prat Vila com a nova vocal del PP i espera que les seves aportacions ajudin a 
fer una ciutat millor. 
 

 
3. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2013 

 
 El Sr. Ramon Burgués exposa que ens trobem en una situació econòmica encara 

complicada. El pressupost municipal 2013 va dirigit principalment a les persones i al 
manteniment dels serveis públics.  
 
Les actuacions adreçades a les persones seran les grans protagonistes del pressupost 
municipal per al 2013. Atesa l’actual crisi econòmica global, i malgrat la davallada 
d’ingressos, l’Ajuntament aposta pels ciutadans i ciutadanes i la seva qualitat de vida 
com a eix central de la proposta pressupostària. És per això que el pressupost vetlla 
per l’atenció a les persones, sobretot les que més ho necessiten, per àmbits com 
l’educació, la cultura o l’esport com a garantia de cohesió i d’igualtat d’oportunitats, per 
uns serveis públics de qualitat, per promoure la competitivitat i el progrés i per un espai 
públic que reforci la convivència. En aquest sentit, les actuacions per a les persones 
(és a dir, serveis personals, promoció econòmica, manteniment de la via pública com a 
espai de convivència i seguretat) s’emporten el 70% del pressupost municipal. Tot 
plegat s’emmarca en un context global en què cal primar la responsabilitat, la solvència 
i l’eficiència de l’administració, racionalitzant i optimitzant els recursos, fomentant la 
proximitat amb la ciutadania i la transparència. 
 
La davallada d’ingressos respecte a l’any anterior és significativa, ja que actualment 
rebem 3,1 milions d’euros menys per part de la Generalitat de Catalunya, menys 
ingressos per impostos i taxes i més despesa en necessitats socials. És per aquest 
motiu que s’ha hagut d’elaborar un pressupost curós amb la previsió d’ingressos i 
despeses prioritzar certs temes urgents provocats per la crisis econòmica. 
 
La proposta de Pressupostos Municipals de Sabadell per al 2013 inclou un pressupost 
consolidat d’ingressos de 165.983.138 euros i una previsió de despeses de 
165.968.875 euros. El pressupost consolidat és la suma del pressupost de 
l’Ajuntament, dels seus organismes autònoms i de les seves empreses públiques. 
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Invertim en benestar i progrés. Reforcem el suport a les famílies i als col·lectius amb 
més necessitats. Prop de 6 milions d’euros dedicats a les persones i famílies. Més de 
6,5 milions d’euros dirigits a l’atenció de persones amb dependència. Prop de 9 milions 
d’euros per al foment econòmic. Més de 13 milions d’euros per a la seguretat. 
 
Mantenim l’aposta per uns serveis públics de qualitat. Com a manteniment de 
l’aportació a les famílies, a les escoles bressol, malgrat la disminució d’aportació de la 
Generalitat. Més de 500.000 euros per fomentar i divulgar la cultura entre els nostres 
infants i famílies. Destinem més de 2 milions d’euros a la informació i formació en les 
biblioteques municipals. Creiem en l’esport com a aglutinador social i per tant destinem 
més de 4,3 milions d’euros per l’esport. Apostem per mantenir serveis públics com els 
centres cívics, les escoles bressol, biblioteques…obertes. Hem ajustat horaris en 
relació a la demanda i a les necessitats dels ciutadans.  
 
Més de 23,5 milions d’euros, el 15% del pressupost, en neteja de la via pública i 
recollida de residus. 

 
Reforcem l’activitat empresarial local. Actualment estem liderant tres projectes. 
 

• Posada en marxa del Centre d’Empreses Industrials de Can Roqueta.  
• Clústers (grup d‘empreses amb el mateix repte estratègic): es treballa 

conjuntament amb el clúster de packaging d’alimentació de Catalunya.  
• Ciutat intel·ligent i B-30: no volem perdre el lideratge, per això impulsem projectes 

com l’àmbit B-30 o l’estratègia Smart city (Sabadell Ciutat Intel·ligent). 
 

Hem passat de tenir uns ingressos a l’any 2012 de 171.371.000 € a 154.500.000 € a 
l’any 2013. Per aquest motiu hem racionalitzat les despeses, eliminant aquelles que no 
siguin prioritàries. A més hem optimitzat recursos per incrementar l’eficiència, a través 
de la contenció en despeses internes o d’estructura. Retribucions dels càrrecs electes. 
Des de 2007 s’han reduït una mitjana d’un 14,7% les retribucions dels càrrecs electes. 
Reducció de la despesa en relacions institucionals i difusió (-75% des de 2007) i 
congelació del sou de la plantilla. 
 
Amb la voluntat d’optimització i eficiència dels recursos, es continuarà treballant per 
apropar cada cop més l’Ajuntament a la ciutadania, fomentant la transparència, 
treballant en la simplificació de tràmits i potenciant l’accés a la informació via 
telemàtica. 
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics 
que passa a explicar les Ordenances fiscals i reguladores de preus públics. 
 
Els membres del ple tenen el document resum per escrit per poder-lo consultar al igual 
que el del pressupost 2013. 
 
Malgrat les dificultats per al finançament municipal els darrers anys, la pressió fiscal a 
Sabadell es manté per sota d’altres ciutats de característiques similars. Per al 2013, la 
proposta d’ordenances fiscals i reguladores de preus públics proposa un increment 
general per a la major part de les ordenances del 3%, és a dir per sota de l’IPC (l’IPC 
del mes de setembre ha estat d’un 3,4%). És el cas de la taxa de guals, grua municipal 



 47

i la taxa que regula l’estacionament de vehicles a la zona blava. En el cas de la zona 
blava, a més, es redueix l’horari de cobrament de dissabtes al matí, que passa de 9 a 
14 h a una franja de 10 a 14 h. També puja un 3% l’Impost d’Activitats Econòmiques 
(IAE), impost que només abonen les empreses que facturen més d’1 milió d’euros 
anuals. 

 
Hi ha, però, impostos i taxes que no es modifiquen, entre els quals l’Impost sobre 
Vehicles de tracció mecànica. En aquest cas, es canvia el sistema de bonificacions 
introduint-ne una de nova relacionada amb el grau d’emissió a l’atmosfera i 
contaminació. Tampoc es modifica la plusvàlua. 

 
En l’Impost de Béns Immobles (IBI), la normativa estatal vigent obliga els ajuntaments 
a aplicar un tipus mínim del 0,6%, un fet que representarà un increment de l’11,7% en 
els rebuts dels contribuents. Val a dir que en el cas d’aquest impost Sabadell està per 
sota de la mitjana dels municipis de la província de Barcelona. 
 
Pel que es refereix a la prestació dels serveis d’atenció domiciliaria, s’han refós en una 
nova ordenança que inclou els serveis de transport adaptat, ajudes tècniques, àpats a 
domicili, atenció domiciliària i teleassistència. Es manté el criteri social de tarifació en 
funció de la capacitat econòmica del beneficiari. 
 
D’altra banda, com a conseqüència de l’increment del cost de la vida, de la pujada de 
l’IVA establerta per l’Estat i també de l’increment del cànon de l’abocador fet per la 
Generalitat de Catalunya, que passa de 10 euros a 12,4 euros per tona, la taxa de 
residus s’incrementa en un 4,7%. En aquest sentit, el regidor d’Economia i president 
del Consell del districte 7, el Sr. Ramon Burgués ha comentat que “si haguéssim 
repercutit totes aquestes circumstàncies, l’increment s’hauria situat en un 5,8%, però 
hem optat per rebaixar aquesta repercussió, situant-la més d’un punt per sota, és a dir 
en un 4,7%”. En aquest cas, també s’estableix un criteri social en funció de la capacitat 
econòmica dels ciutadans i les famílies. Es manté la tarifació social que s’ha introduït 
durant aquest 2012 a les tarifes de les escoles bressol municipals, a l’Escola de 
Música i a l’Escola d’Art Illa. 
 
Pel que fa a la taxa sobre serveis del cementiri municipal, s’actualitzen les tarifes amb 
un 3%. Respecte la tarifa dels nínxols de nova construcció, s’incrementa en un 5%. Es 
manté, però, sense cap increment la tarifa de concessions de nínxols provinents de 
reversió o de lloguer. La quota de manteniment passa d’11,95 euros a 16,60. 
 
La taxa per la intervenció municipal en les activitats i instal·lacions, preceptiva per 
endegar nous negocis o activitats econòmiques es simplifica, tot reduint terminis i 
facilitant, per tant, l’assoliment de nous projectes. 

 
Per últim informar que es pot consultar totes les dades del Pressupost Municipal i de 
les Ordenances Fiscals i Reguladores de Preus Públics de 2013 a la pàgina web: 
www.sabadell.cat. I que actualment es troba en el període d’al·legacions on es poden 
presentar aquelles reclamacions que es considerin oportunes. 

 
El Sr. Ramon Burgués fa saber que des de l’equip de govern no agrada haver 
d’incrementar els impostos però assenyala que són uns pressupostos fets des del 
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realisme per poder donar uns serveis municipals de qualitat els ciutadans i ciutadanes i 
no haver de tancar-ne cap. Ja que una vegada es tanca un servei costa molt tronar-los 
obrir. El Sr. Ramon Burgués agraeix la intervenció del Sr. Jordi Ferrer Perarnau. 
 
S’obre un torn de paraules: 
 
A la Sra. Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran, li agradaria saber el 
cost que suposa la utilització del crematori. 
 
El Sr. Ramon Burgués no el sap exactament ,ja que no és una ordenança sinó una 
tarifa de pompes fúnebres. El que sí es veritat és que cada cop la demanda és més 
elevada, és una pràctica que va en augment. 
 
El Sr. Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals, vol que li torni explicar 
l’augment del les taxes del cementiri. 
 
El Sr. Ramon Burgués comenta que a la taxa sobre serveis del cementiri municipal, 
s’actualitzen les tarifes amb un 3%. Respecte a la tarifa dels nínxols de nova 
construcció, s’incrementa en un 5%. Es manté, però, sense cap increment la tarifa de 
concessions de nínxols provinents de reversió o de lloguer. i per últim, la quota de 
manteniment passa d’11,95 euros a 16,60. A més, cal assenyalar que la pujada també 
ve lligada a les inversions i millores que s’estan fent al cementiri municipal. 
 
També cal dir que el que cobra l’Ajuntament de Sabadell per un servei és inferior al 
cost que suposa el servei. Exemple, la TUS és un servei deficitari i l’Ajuntament de 
Sabadell ha de posar diners perquè sinó deixaria de prestar-se el servei. 
 
El Sr. Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull, pregunta si a 
l’increment general per a la major part de les ordenances del 3% també va inclòs IVA. 
 
El Sr. Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics, comenta que a les taxes de 
l’Ajuntament de Sabadell en la majoria de casos no hi ha IVA, però en el cas del 
cementiri va a més a més.  
 
La Sra. Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals, exposa que s’hauria de fer 
una valoració de l’ordenança reguladora del preus públics del centres cívics. 
 
El Sr. Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics, diu que haurien d’esperar un 
any per poder-la fer, que tot just acaba de començar la seva aplicació. La Sra. Maria 
Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals, no hi està d’acord, pensa que s’hauria de 
fer abans. 
 
El Sr. Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull, sol·licita que 
especifiquin sobre el que han dit que les pensions baixes no paguen l’atenció 
domiciliaria, exactament a quin import exacte s’estan referint. 
 
El Sr. Jordi Ferrer Perarnau diu que la regulació i els barems l’estableix la Generalitat 
de Catalunya a l’IRSC (índex renda de suficiència Catalunya), creu recordar que 



 49

actualment són d’aproximadament 600 €. El que té unes rendes inferiors no paga res i 
a mesura que augmenta la renda va incrementant progressivament l’import a pagar. 
 
El Sr. Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants, pregunta 
sobre la taxa de residus si l’Ajuntament de Sabadell ha detectat menys recollida i per 
tant disminució de les despesa. 
 
El Sr. Jordi Ferrer Perarnau afirma que no. Hi ha actualment molts contenidors, 
sobretot de paper, que estan buits i, per tant, han disminuït els ingressos de la 
recollida, i tot i així l’Ajuntament de Sabadell ha de mantenir tota la infraestructura. El 
Sr. Ramon Burgués diu que és molt difícil regular les persones que hi ha pel carrer 
recollint coses. La voluntat de l’Ajuntament de Sabadell és de no perseguir-los. El Sr. 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants, pensa que no es 
tracta de perseguir-los, sinó de censar-los igual que les empreses. 
 
El Sr. Carles Montesions Carmona vol saber la quantitat de pisos tancats que hi ha a la 
nostra ciutat i la regulació VPO (habitatges de protecció oficial). 
 
El Sr. Jordi Ferrer Perarnau comenta que el tema de l’habitatge el gestiona VIMUSA, 
que és una empresa 100% municipal. Abans l’empresa VIMUSA feia habitatges per 
vendre, actualment les necessitats del mercat han canviat i ara es fan de lloguer, ja 
que el que ens hem trobat és que la gent quan va al banc a sol·licitar una hipoteca no 
se’ls en dóna cap. En relació a la seva regulació, fa saber que està regulat per una llei 
de la Generalitat de Catalunya o de l’estat, en cap cas de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Andreu Barea comenta al Sr. Carles Montesionos que li farà arribar la informació 
que sol·licita. 
 
El Sr. José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives, pregunta si les 
condicions per poder accedir a un habitatge de protecció oficial han variat arran de la 
ciris econòmica. 
 
El Sr. Ramon Burgués diu que VPO actualment estan més cares que els preus del 
mercat, i afegeix que quan sol·licites al banc una hipoteca o bé se’t denega o acabes 
comprant-ne un de seu. 
 
El Sr. Carles Montesions Carmona pensa que tenir tants pisos tancats de titularitat 
municipal representa un cost molt elevat per l’Ajuntament de Sabadell, per tant s’hauria 
de poder regular per canviar les condicions d’accés i millorar preus perquè aquests 
habitatges tinguessin més sortida. 
 
El Sr. Ramon Burgués fa saber que actualment els habitatges de protecció oficial no 
són atractius per preu. Excepte al barri de Can Llong, als altres habitatges, com per 
exemple els ubicats al barri del Poblenou o Torre-romeu, la gent no vol anar-hi a viure. 
A més, actualment les grans immobiliàries són els bancs i es volen treure al més aviat 
possible les seves propietats abans que s’instauri el banc dolent. 
 
En qualsevol cas, es convidarà algun representant de VIMUSA al Ple del districte 
perquè pugui resoldre tots els dubtes o suggeriments dels vocals. 
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El Sr. Pere Màlaga (públic assistent) pensa que no té sentit que actualment, quan els 
preus del valor dels habitatges baixen, s’incrementi l’IBI. Creu que s’hauria de fer 
alguna moció respecte d’aquesta qüestió. 
 
El Sr. Ramon Burgués comenta que quant a la normativa estatal respecte l’IBI, l’estat 
va envair una competència municipal pròpia i que, tant l’Ajuntament de Sabadell com la 
Federació de Municipis i Comarques, van fer arribar aquest malestar a l’estat en relació 
amb aquest increment tant elevat de l’IBI. 
 
El Sr. Ramon Burgués agraeix la intervenció del Sr. Jordi Ferrer Perarnau 
 
 

4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal 
 

No hi ha ningú interessat. 
 
 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 
Atesa la manca de temps es posposa per la següent sessió aquest punt.  

 
 
6. Comunicacions 

 
Es posposa per la següent sessió aquest punt.  
 

 
7. Torn obert de paraules 

 
El representant de l’entitat CEMFES informa del mal estat de les proteccions de fusta 
de la via i els problemes d’incivisme que pateix l’estació del tren del parc. El Sr. Andreu 
Barea informa que a la darrera visita amb el regidor i membres de l’entitat es va 
acordar intentar reparar finestres i replantar algun arbre. En aquest sentit, els 
responsables del parc han confirmat que aquestes actuacions es podran dur a terme 
properament. 
 
El Sr. Pedro (públic assistent) demana quan s’arreglarà la vorera de davant dels jutjats, 
ja que fa molt de temps que està en mal estat i dóna una molt mala imatge de la ciutat. 
 
La Sra. Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia, ens comunica que als 
semàfors de l’av. de Josep Tarradellas i del carrer de Francesc Layret dura molt poc la 
freqüència en verd pels vianants. 
 
El Sr. Andreu Barea diu que ho comunicarà al departament de Mobilitat perquè, si cal, 
en reguli la durada. També exposa que els passos de vianants de la via Aurèlia amb 



 51

Jaume I, i el carrer de Lusitana amb la plaça de la Llibertat s’han de repassar. També 
diu que al pg. de Fleming, cap al mig, no hi ha cap pas de vianants i seria important 
posar-ne un ja que hi ha l’ambulatori. 
 
 

Per últim, el Sr. Ramon Burgués agraeix l’assistència dels vocals i públic assistents i fa 
saber que per ell ha estat molt gratificant tornar a presidir aquest pel pels bons record que té 
del passat, quan va ser regidor d’aquest districte. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president  
 


